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Samen leven, samen doen!  
PvdA Cuijk Verkiezingsprogramma 2018-2022 
 
 
Inleiding 
Vanuit onze sociaaldemocratische beginselen willen we blijven investeren in Cuijk1 en haar 
kerkdorpen Beers, Haps, Linden, Katwijk, St. Agatha en Vianen. De gemeente Cuijk waar we trots op 
zijn. Daarbij moeten we wel vooruit blijven kijken. Rode draad is ons programma is het activeren en 
mobiliseren om mee te doen aan sport, cultuur, werk en onderwijs. Wat ons betreft kan dat alleen 
als daarbij de menselijke maat wordt bewaakt, als de gemeente de juiste ondersteuning biedt en we 
zij aan zij staan met verenigingen, organisaties en bedrijven.  
 
En dat we als PvdA Cuijk iets kunnen, hebben we de afgelopen jaren wel bewezen. PvdA Cuijk is een 
goed team. Enthousiast en ervaren. Sociaal en met passie zetten we ons in voor Cuijk, voor het 
belang van Cuijk en voor alle Cuijkenaren. We steken onze nek uit en hebben onder andere de 
afgelopen vier jaar bestuursverantwoordelijkheid gedragen. Als kleine fractie zijn we actief in de 
coalitie en constructief in de Raad. Daarnaast een wethouder met een belangrijke portefeuille die 
grote stappen heeft kunnen zetten in de ontwikkeling van Cuijk. Met name op het gebied van wonen 
en cultuur.  
Cuijk kan op ons rekenen. Ook de komende bestuursperiode!  
 
Wij hebben ons laten inspireren door het landelijke PvdA-programma, maar dit vertaald naar de 
Cuijkse situatie. Immers, dáár is het te doen! In dit programma staat wát we willen bereiken. Hoe we 
dat precies willen bereiken, is nog niet uitgewerkt in dit programma. Immers, dat kunnen we alleen 
in samenwerking met onze partners. We laten ons daarbij ook inspireren door goede voorbeelden.   
 
Hoofdstukken 

1. Een verbonden samenleving 
2. Beleven en wonen in Cuijk 
3. Werk staat voorop 
4. Een goede toekomst voor onze jeugd 
5. Leven in een duurzame en groene omgeving 
6. Bestuur en veiligheid 

 
 
 
  

                                                             
1 Als we Cuijk noemen, bedoelen we uiteraard Cuijk inclusief de zes kerkdorpen Beers, Haps, Linden, Katwijk, 
St. Agatha en Vianen. De wijken in Cuijk en de kerkdorpen hebben alle hun eigen karakter en uitdagingen. In 
alles wat we doen, houden we daarmee rekening. Maatwerk is wat ons betreft de standaard.  
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Hoofdstuk 1 Een verbonden samenleving 
 
Voor PvdA Cuijk is een rechtvaardige samenleving er één van eerlijk delen, vast werk, goed wonen, 
een gezond leven, emancipatie, zeggenschap en toegang tot scholing, zorg, sport en cultuur. We 
geloven erin om mensen met elkaar in contact te brengen omdat dit helpt om solidariteit, respect 
voor elkaar en het onderling vertrouwen te vergroten. Gelukkig gaat het met veel mensen gewoon 
goed. Maar een te grote groep mensen dreigt achterop te raken. Daar maken we ons zorgen over en 
voor die groep zetten wij ons in. 
 
Zorg en welzijn 
PvdA Cuijk vindt dat zorg dichtbij, toegankelijk, beschikbaar, betaalbaar en aanwezig moet zijn. Daar 
hoort ook vroegtijdig signaleren, benoemen en oplossen bij. Van eenzaamheid, schooluitval of 
bijvoorbeeld verloedering van buurten. Daarmee wordt voorkomen dat problemen verergeren en er 
later zwaardere hulp of zorg moet worden ingezet. Dat is in ons aller belang. We laten ons daarbij 
inspireren door goede voorbeelden, zoals een lotgenotenaanpak voor het tegengaan van 
eenzaamheid bij jongeren. 
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We blijven aandacht vragen voor de toegankelijkheid van zorg 
- Wij maken ons er hard voor dat zorg niet alleen op basis van prijs wordt aanbesteed: we stellen 

eisen aan kwaliteit en goed werkgeverschap 
- We willen onze inwoners bewust maken van het belang van een gezonde leefstijl  
- We leveren een bijdrage aan het terugbrengen van laaggeletterdheid 
- We willen helpen eenzaamheid, bij oud en jong, te voorkomen en vragen meer aandacht voor 

verwarde mensen en mensen met een (voormalige) GGZ-indicatie 
- We willen mantelzorgers ondersteunen 
 
Armoede 
Armoede leidt tot sociaal en maatschappelijk isolement. Voor de PvdA is het niet aanvaardbaar dat 
één op de negen kinderen opgroeit in armoede. Als er geen geld is, kan je niet deelnemen aan de 
muziekles, de sportclub, het schoolreisje of een verjaardagsfeestje. Schulden leiden in veel gevallen 
tot meer schulden. Vaak zijn er nog andere problemen in een gezin en kom je er niet alleen met 
schuldhulpverlening. Wij willen deze vicieuze cirkel doorbreken.  
 
Voor PvdA Cuijk betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We zorgen dat onze gemeente armoedebeleid heeft met specifieke aandacht voor kinderen die 

opgroeien in armoede 
- Wij helpen mensen met problematisch schulden, bijvoorbeeld door de toegang tot 

schuldhulpverlening te vereenvoudigen of door te kijken of we als gemeente schulden kunnen 
overnemen 

- We ondersteunen de voedselbank, omdat deze in een behoefte voorziet  
 

Sport 
Sport is belangrijk voor iedereen: voor de gezondheid, als middel voor participatie, voor de 
gezelligheid, om leren samen te werken en ga zo maar door. Sport wordt vaak in verenigingsverband 
georganiseerd. Vrijwilligers zijn daarbij veelal de dragers van deze verenigingen. Er zijn in onze 
gemeente heel veel sportverenigingen met een groot bereik onder onze inwoners. Wij vinden dat 
sport toegankelijk moet zijn voor alle kinderen. 
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Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- Wij zetten in op voldoende en kwalitatief goede en goed onderhouden faciliteiten voor het 

beoefenen van sport (in teamverband en in verenigingsverband), ook voor mensen met een 
beperking 

- We kijken samen met de verenigingen naar de mogelijkheden om te komen tot een optimale 
bezetting en benutting van de faciliteiten (velden, kantines, accommodaties) en de inzet van 
vrijwilligers daarbij. We stimuleren in ieder geval de verdere samenwerking tussen verenigingen 
en de synergie met het Merletcollege. We streven daarmee naar een mooie ‘Groenendijkse 
Campus’ 

- We bevorderen de deelname aan sport van kinderen van niet-draagkrachtige ouders en 
betrekken hierin de sportverenigingen om dat voor elkaar te krijgen 

- We kijken bij de inrichting van de publieke ruimte naar voldoende speelplekken, speeltuinen en 
beweegtuinen 

- We willen ook stimuleren dat ouderen in beweging blijven  
 
Iedereen moet mee kunnen doen 
Iedereen doet mee en draagt bij naar eigen mogelijkheden. Wij staan voor een open en diverse 
samenleving, waar plek is voor iedereen ongeacht achtergrond, godsdienst, sekse of seksuele 
geaardheid. Wij zien diversiteit in onze samenleving als een verrijking. PvdA Cuijk wijst dan ook elke 
vorm van discriminatie af. Bij de opvang van vluchtelingen in Nederland is er een groot beroep 
gedaan op de lokale samenleving. Ook wij nemen hierin onze verantwoordelijkheid.  
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- Wij stellen eisen aan de diversiteit van het personeelsbeleid binnen onze gemeentelijke 

organisatie en de organisaties waarmee wij samenwerken 
- Wij ondersteunen burgers die zich gediscrimineerd voelen en treden actief op tegen alle vormen 

van discriminatie 
- Wij willen dat statushouders worden gehuisvest in de regio waar ze als eerste zijn opgevangen. 

Netwerken van vluchtelingen blijven zo beter overeind 
- Wij ondersteunen organisaties en hun vrijwilligers die zich inspannen voor de integratie van 

statushouders, zoals het helpen leren van de Nederlandse taal  
 
 
Hoofdstuk 2 Beleven en wonen in Cuijk 
 
Cultuur en cultuurhistorie 
Cuijk bruist van de culturele energie en barst van de cultuurhistorie. Juist voor de PvdA is het altijd 
belangrijk geweest dat alle vormen van cultuur toegankelijk en betaalbaar zijn voor iedereen. Dat 
zien we ook terug in de rijke culturele infrastructuur van Cuijk, met bibliotheek, muziekschool, 
cultuurcafé, toneelgezelschappen, koren, musea etc.  
Kunst en cultuur zijn een bron van inspiratie maar spelen ook een belangrijke rol bij participatie en 
emancipatie van burgers. Cultuur draagt bij aan het imago van een gemeente en aan de lokale 
identiteit. Cultuur zorgt voor verbinding. Een gevarieerd cultureel aanbod is daarom van belang. Aan 
Iedereen moet de mogelijkheid geboden worden om mee te doen en waar mogelijk moeten eigen 
initiatieven gestimuleerd worden.  
Van de Romeinen tot aan Willem II en burgemeester Louis Jansen, zij allen hebben Cuijk gevormd tot 
de boeiende gemeente die Cuijk nu is. En ook nu wordt er dagelijks geschiedenis gemaakt. Ons 
cultureel erfgoed moet worden behouden voor volgende generaties, omdat het ons identiteit, trots 
en houvast geeft. De ankers uit ons verleden kunnen beter tot hun recht komen en daar gaan we ons 
hard voor maken. Cultureel erfgoed is bovendien een kansrijk middel om het toerisme in Cuijk te 
stimuleren.  
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De gemeente Cuijk heeft een goede basis, met heel veel kennis en veel enthousiaste vrijwilligers. Het 
is tijd dat de gemeente deze basis gaat uitbreiden tot een verder uitgewerkt aantrekkelijk aanbod 
aan cultureel erfgoed voor inwoners en bezoekers van buitenaf.  
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We willen dat de schouwburg (weer) het kloppend hart wordt van cultureel Cuijk; er is niet voor 

niks zo flink geïnvesteerd. Het moet weer die belangrijke en de meeste logische 
ontmoetingsplaats voor alle Cuijkenaren worden. Een plek waar verenigingen en organisaties 
hun thuishaven hebben. De subsidiestromen en budgetafspraken moeten hieraan gaan 
bijdragen. Het gaat niet om meer geld, maar het geld anders besteden. Dat neemt niet weg dat 
de Schouwburg ook een eigen verantwoordelijkheid heeft in haar programmering en 
commerciële verhuur 

- Het rijke cultuurhistorische erfgoed van Cuijk willen we onderdeel maken van het Cuijkse 
(erfgoed)onderwijs, bijvoorbeeld in het lesprogramma. En wij vinden het vanzelfsprekend dat 
élke Cuijkse basisschoolleerling minimaal één keer in de cultuurstraat is geweest 

- PvdA Cuijk is voorstander van het zichtbaar en toegankelijk maken van haar historie. Ook van het 
meer recente verleden waar Cuijk trots op is, zoals de Leerlooierij en de Sigarenindustrie. 
Bijvoorbeeld door op markante plekken met foto’s en audiovisuele middelen de “tijd van toen” 
zichtbaar te maken 

- Het rijke verleden, waaronder de Romeinen in het centrum van Cuijk en de oude nederzettingen 
in Haps, willen we verder inzetten voor het bevorderen van toerisme en recreatie in Cuijk (‘city 
branding’). Het Romeinse verleden kan meer zichtbaar worden gemaakt met bijvoorbeeld de 
ingang van het Castellum of de onderdelen van de brugpijlers.  

- Het beleid rond het cultureel erfgoed moet deze ambities ondersteunen. We willen een 
actualisatie en optimalisatie van erfgoedbeleid waarmee de gemeente en het veld komende 
jaren op actieve wijze het erfgoed van onze gemeente op de kaart kan zetten 

 
Wonen en leegstand 
Wij willen voldoende betaalbare huizen voor uiteenlopende huishoudens (zoals jongeren, ouderen, 
statushouders). We beseffen dat de praktijk soms weerbarstiger is dan we zouden willen. Daarom is 
de plek niet het belangrijkste, maar vooral dát er woningen komen. En daarom is het tegengaan van 
leegstand ook belangrijk voor PvdA Cuijk. Dit onderwerp vraagt om een creatieve aanpak.  
 
Voor PvdA Cuijk betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We streven naar meer sociale huurwoningen op de korte termijn en naar het verkleinen van de 

wachttijden. Daarvoor willen we eerst een reëel beeld van de wachtlijsten en wachttijden 
- We willen ook de starterslening actualiseren voor starters en jeugdigen op de arbeidsmarkt, 

zodat er ook meer betaalbare koopwoningen komen  
- We ondersteunen initiatieven van woningbouw voor ouderen waarbij men zo mogelijk 

zelfstandig in groepsverband kan wonen om op die wijze, met zorg voor elkaar, langer zelfstandig 
te kunnen wonen 

- We streven naar, al dan niet tijdelijk, effectief gebruik van leegstaande gebouwen. Zeker de 
gebouwen waar de gemeente eigenaar van is, zoals het oude Merletgebouw aan de Grotestraat. 
Denk aan ruimte om, een aloude PvdA-wens, bandjes van jeugdigen een podium te bieden en 
Cuijk daarmee interessant te houden voor jongeren. Maar ook aan pop-up-stores in leegstaande 
panden in het centrum 
 

Leefbare dorpen en buurten 
Iedereen wil graag wonen in een leefbare buurt of dorpskern. Bewoners willen goede voorzieningen, 
veiligheid en een goede omgang met de buren. Mensen met een beperking hebben het recht om zo 
volledig mogelijk te participeren in de samenleving (vanuit het VN-verdrag voor rechten van mensen 
met een beperking dat in 2016 van kracht is geworden).  
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Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We stimuleren dat buurtbewoners samen nadenken en plannen maken over hoe het (nog) beter 

kan in hun buurt of dorpskern en dat de gemeente helpt die plannen te realiseren 
- We hebben aandacht voor de verkeersveiligheid in wijken en dorpen en specifiek rondom 

scholen  
- We zorgen dat we wijken, dorpen, openbare gebouwen, scholen, sportvoorzieningen en 

openbaar vervoer zo inrichten dat deze toegankelijk zijn voor mensen met een beperking. En we 
stimuleren bedrijven dat ook te doen 

- We beheren onze openbare ruimte vanuit de principes schoon, heel, veilig en aantrekkelijkheid 
- En bij alles denken we na hoe we mensen uitdagen elkaar vaker te ontmoeten en te spreken 
- Wij willen ‘een rondje Cuijk’ (inclusief Linden/ Katwijk) realiseren en vergelijkbare rondjes in 

Beers, Vianen, Haps en St Agatha. Wandelroutes die de omgeving leefbaar en beleefbaar maken 
met een sportief en gezond karakter. Daarbij zien we een mooie verbinding voor ons met het 
landschapspark dat bij de A73 wordt gerealiseerd 

- We stimuleren buurtbussen en bussen die worden gereden door vrijwilligers om daarmee de 
kernen in onze gemeente goed met elkaar verbonden en bereikbaar te houden 

 
Centrumontwikkeling 
Cuijk heeft onder andere met haar fantastische plassengebied en cultuurhistorie alle ingrediënten in 
zich om zich toeristisch op de kaart te zetten. Toerisme heeft ook een positief effect op de 
voorspelde krimp in het aantal inwoners van de regio: meer toerisme en meer koopkracht kunnen 
krimp (deels) voorkomen. Investeren in toerisme en daarop gerichte werkplekken en opleidingen is 
daarom goed.  
Toerisme helpt daarnaast het voorzieningenniveau op peil te houden in het centrum van Cuijk. 
Toeristen en winkelend publiek moeten dan wel langer dan twee uur willen blijven. We denken dat 
een centrum dat compact is, waar beleving centraal staat en veel daghoreca aanwezig is hieraan 
bijdragen. Net als het bevorderen van de synergie met de cultuurstraat en de musea, alsmede hierop 
afgestemde rijrichtingen en parkeermogelijkheden. Dit zal leiden tot minder verkeer door en dus ook 
minder fijnstof in het centrum. Op deze wijze kunnen Cuijk en haar centrum zich toeristisch 
ontwikkelen. 
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We willen een centrum waar de voetganger centraal staat en je een ‘rondje Cuijk’ kan lopen. Een 

compact centrum dat afgesloten is voor het autoverkeer (Grotestraat, Korte Molenstraat en 
Maasstraat). Verkeersstromen en parkeren zijn daarbij dienend en niet leidend  

- We gaan hinderlijke leegstand constant monitoren en streven naar het snel (her)bestemmen van 
geïsoleerde winkelpanden  

- We voorkomen uitbreiding van detailhandel in de periferie van Cuijk  
- We willen een krachtig centrummanagement, gericht op het vergroten van de beleving in het 

centrum en op public relations 
- We willen jaarlijks een kwaliteitsmeting om te weten waar bezoekers vandaan komen, hoe lang 

ze blijven, hoe ze het centrum en alles wat het te bieden heeft beleven, wat ze waarderen en 
waar ze mogelijkheden en verbeteringen zien. En ook daadwerkelijk iets doen met de resultaten 

- We zorgen dat bij de entree van Cuijk en haar kerkdorpen duidelijke borden komen met 
plattegrond en highlights 
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Hoofstuk 3  Werk staat voorop 
 
Werk staat bij de PvdA Cuijk voorop. Goed werk met een fatsoenlijk loon. Iemand die geen baan 
heeft of kan krijgen, moet toch volwaardig mee kunnen doen. De gemeente biedt daarvoor een 
vangnet én springplank met uiteindelijk het doel om aan betaald werk te komen. Op een manier die 
het beste bij de persoon past zodat hij of zij zich kan blijven ontwikkelen en ontplooien. Met respect 
en met maatwerk. Het is namelijk soms heel moeilijk is om op eigen kracht uit de bijstand te komen.  
De afgelopen jaren heeft de gemeente Cuijk hierin goede resultaten geboekt. Het uitkeringsbestand 
is goed in beeld en het aantal actieven in reïntegratieprojecten is substantieel gestegen. Er zijn 
projecten die passen bij de behoeftes van het uitkeringsgerechtigden, zoals projecten voor 
statushouders, jongeren met psychische problematiek en motivatietrajecten. Door meer, sneller en 
anders in gesprek te gaan met burgers is de dienstverlening ook sterk verbeterd.  
 
De uitdaging zit ook in de ontwikkelingen op de arbeidsmarkt. Door automatisering en robotisering 
zullen met name in productiebedrijven en maakindustrie traditionele banen verdwijnen. Dat zijn op 
dit moment juist de banen voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. Dit vergroot het risico 
op tweedeling in de arbeidsmarkt. De gemeente kan dit tegengaan door blijvend te investeren in 
mensen scholen, begeleiden naar werk en nieuwe functies creëren samen met het bedrijfsleven 
(“jobhunting”).  
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We zetten het Cuijkse beleid, waarmee al successen zijn geboekt, voort en bouwen het uit. Zoals 

de werkwijze met speciale projecten en het samen met bedrijven invulling geven aan de 
Participatiewet 

- We maken ook afspraken met gesubsidieerde en aanbestedende organisaties en met bedrijven 
dat zij zonder zogenaamde schijnconstructies werken bij regels rond cao en minimumloon om 
daardoor goedkopere arbeidskrachten te krijgen. Als overheid geven we uiteraard het goede 
voorbeeld 

- Wij blijven mee investeren in de arbeidsmarkt regio Noord - Oost Brabant (Agrifood) met een 
goede koppeling tussen economisch en sociaal beleid  

- Wij maken afspraken met kennis- en opleidingsinstellingen, die onze jongeren opleiden voor 
toekomstig werk, om de aansluiting tussen onderwijs en arbeidsmarkt te verbeteren 

- Stagiairs zijn geen goedkope arbeidskrachten maar moeten kunnen leren op de stageplaats. 
Hiervoor hebben we extra aandacht bij stageplekken voor de Beroepsbegeleidende leerweg (bbl)  

- Wij zorgen bij ons inkoopbeleid dat er rekening gehouden wordt met banen voor mensen in een 
uitkering en leerbanen voor jongeren. We creëren beschut werk in de gemeentelijke organisatie 
en we verlangen van bedrijven, waarmee we zaken doen, hetzelfde.  

- Wij nemen, nog veel meer dan nu, als voorwaarde op in aanbestedingen dat organisaties en 
bedrijven bijdragen aan het vergroten van de arbeidsparticipatie van mensen met een afstand 
tot de arbeidsmarkt (ook wel “social return on investment” genoemd). We willen dit 
ondersteunen door het faciliteren van netwerken of via opstartfinanciering  

- We zetten het reïntegratiebudget in voor kwetsbare groepen, zoals mensen met beperkingen of 
statushouders. Zonder ondersteuning komen ze wellicht nooit aan het werk en dat is verspilling 
van talent 

- We blijven investeren in het creëren van garantiebanen bij reguliere bedrijven. Via de gelden in 
ons sociaal domein stimuleren we training en bijscholing. Woon-werkafstand mag geen 
belemmering zijn om te gaan werken in een garantiebaan 

- De menselijke maat leidend is voor ons leidend in het bijstandsbeleid 
- We verlagen zo mogelijk de drempel voor mensen met een onregelmatig inkomen (zzp’ers) om 

vanuit de bijstand bij te verdienen. Bijvoorbeeld door het verlagen de administratieve last van 
een wisselende bijstandsuitkering en meer uit te gaan van vertrouwen 
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- Wij zijn medeverantwoordelijk voor de arbeidsomstandigheden van arbeidsmigranten en nieuwe 
Nederlanders (denk aan statushouders). We ondersteunen dat werkzoekenden en statushouders 
zelf hun eigen plan moeten kunnen trekken in hun zoektocht naar betaald werk. De Nederlandse 
taal is hierin een vereiste 

- Wij zorgen voor kwetsbare jongeren uit het praktijkonderwijs en VSO. Zij dreigen buiten beeld te 
raken en we krijgen ze moeilijker op school vanwege stapeling van wet- en regelgeving. Met de 
scholen creëren we alternatieve leerroutes om hen door te laten stromen naar de arbeidsmarkt 

- Iedereen verdient een gelijke en eerlijke kans om aan een stageplaats of werk te komen. Wij 
accepteren geen situaties waarbij (on)bewust wordt gediscrimineerd op zaken als leeftijd, 
geslacht en afkomst en zullen daar tegen optreden 

 
 
Hoofdstuk 4 Een goede toekomst voor onze jeugd 
 
Kinderen moeten zich zo prettig en zo veilig mogelijk kunnen ontwikkelen. Dat is belangrijk voor hun 
welzijn, voor hun toekomst en voor de kwaliteit van onze samenleving. Om dat te bereiken werken 
wij aan de kwaliteit in jeugdzorg en onderwijs, een optimaal haalbaar aanbod in sport- en recreatieve 
voorzieningen, aandacht voor gezondheid en een goede samenwerking tussen scholen, 
ondersteunende organisaties en de gemeente.  
Na de basisschool lijkt er soms minder grip te zijn op jongeren. Ook in deze fase is het belangrijk dat 
kinderen hoe dan ook goed begeleid worden en er een breed vangnet wordt geboden door een goed 
netwerk tussen organisaties. Daarnaast vindt de PvdA het belangrijk dat Cuijk voor jongeren die 
zelfstandig worden een aantrekkelijke gemeente is om te wonen en te werken en deze uitdaging 
gaan we aan. 
 
Een uitdaging is om jongeren en hun talenten in het Land van Cuijk te houden. Dat kan door een 
goede aansluiting tussen onderwijs en lokale arbeidsmarkt, maar ook door voldoende en 
aantrekkelijke woningen voor deze doelgroep te hebben.   
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We stimuleren en faciliteren schoolzwemmen, onderwijs over de eigen omgeving, een plusklas 

en techno-promo  
- We willen dat meer kinderen kiezen voor het voortgezet onderwijs in hun eigen gemeente, 

omdat ze zich er veilig en thuis voelen. Het Merletcollege moet daarvoor aantrekkelijk zijn voor 
iedereen en een breed onderwijsaanbod hebben dat aansluit bij de behoeften van de kinderen  

- We zetten in op een goede overgang van de basisschool naar het voortgezet onderwijs. Door 
bijvoorbeeld leerlingen uit het basisonderwijs ook gebruik te laten maken van de mogelijkheden 
van het voortgezet onderwijs. Een goede samenwerking tussen beide vormen van onderwijs is 
daarbij van groot belang 

- We willen bijdragen aan eenvoudige en aantrekking doorstroommogelijkheden naar 
vervolgopleiding of werk. Daarvoor bundelen we de krachten met het bedrijfsleven om 
voldoende stage- en leerwerkplekken voor leerlingen te krijgen (zie ook hoofdstuk 2). En 
uiteraard geven we als gemeentelijke organisatie hierin het goede voorbeeld 

- We willen dat iedere jongere de kans krijgt en aangemoedigd wordt om een verrijkende 
opleiding te kiezen voor een goede toekomst. Dit willen we bereiken met een breed gedragen 
aanpak: een project waarin jongeren buiten schooltijd betrokken worden bij sociale en sportieve 
activiteiten. De mogelijkheid voor huiswerkbegeleiding wordt hierin tevens laagdrempelig 
aangeboden voor eenieder die het nodig heeft. De nieuwe locatie voor ons voortgezet onderwijs, 
naast de sportvelden van Cuijk, biedt mooie kansen om verder te bouwen aan de toekomst van 
onze jeugd 
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- We willen dat de starterslening voor jongeren blijft en bekend wordt. Jongeren moeten 
eenvoudig kunnen kiezen voor wonen in deze gemeente, want ze zijn belangrijk voor de 
toekomst van Cuijk. (zie ook hoofdstuk 1) 

 
 
Hoofdstuk 5 Leven in een duurzame en groene omgeving 
 
Duurzaamheid is voor de PvdA Cuijk een van de belangrijkste thema’s voor de komende periode(n). 
Dit vanuit ons motto: “Een groene gemeente zorgt voor gezonde mensen”. We zijn er allemaal bij 
gebaat om minder en schonere energie te gebruiken: we kunnen samen streven naar duurzaamheid 
en elkaar daarbij inspireren en helpen.  
De klimaatverandering, de toename aan regenwater en de CO2-uitstoot baren ons zorgen. We 
moeten ons energieverbruik beperken en overschakelen op andere energiebronnen. De gemeente 
Cuijk heeft een bijdrage te leveren aan het verduurzamen van onze leefomgeving. Het Cuijks 
duurzaamheidplan 2017 – 2020 is daar een goede aanzet voor, maar de verduurzaming gaat te traag, 
er is versnelling nodig. Het duurzaamheidsplan zal tijdens de raadsperiode 2018 - 2022 geëvalueerd 
en aan gescherpt moeten worden. 
 
Cuijk moet zich nog meer richten op duurzame projecten, die tegelijkertijd zoveel mogelijk de 
woningbouw, het milieu, de groene leefomgeving en de (lokale) werkgelegenheid ten goede komen. 
Inwoners, organisaties en bedrijven moeten zoveel mogelijk bij de uitvoering betrokken worden en 
profiteren van een eventueel (indirect) financieel profijt. Daarnaast moeten inwoners, organisatie en 
bedrijven gestimuleerd worden zelf plannen te ontwikkelen en uit te voeren, want het zijn vooral de 
inwoners van de gemeente Cuijk die zelf zorgen voor een 100% duurzaam Cuijk in 2045. De 
duurzaamheidslening is één van de voorbeelden om inwoners te stimuleren.  
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We onderzoeken en stimuleren alle opties voor duurzame alternatieve energiebronnen, dus ook 

zonne-energie en eventueel windenergie. Om het goede voorbeeld te geven willen wij al onze 
gemeentelijke gebouwen met geschikte daken voorzien van zonnecollectoren 

- Wij willen het centrum van Cuijk autovrij maken (met vaste laad- en lostijden). Daarvoor moeten 
niet alleen de parkeergelegenheden nabij het centrum verbeterd worden, maar ook 
stallingsmogelijkheden voor fietsen 

- Wij willen fietsroutes in Cuijk en tussen Cuijk en de kerkdorpen en omliggende plaatsen 
aanleggen c.q. verbeteren waardoor bewoners vaker voor de fiets kiezen. Binnen de bebouwde 
kom kiezen wij voor 30 km-zones en veilige schoolroutes. Fietser en wandelaar zijn belangrijker 
dan auto en brommer 

- Wij maken met de corporatie afspraken over kleinschalige energieopwekking voor en door 
huurders en het binnen 10 jaar goed geïsoleerd zijn van alle sociale huurwoningen. De netto 
woonlasten mogen dan niet omhoog gaan. We dagen bewoners ook zelf uit om 
energiebesparende maatregelen te bedenken en te treffen, zo als het gebruik van zonnepanelen 

- We nemen bij aanbestedingen, kaveluitgifte en bestemmingsplannen duurzaamheid en 
energie(voorziening) op als eis, zoals gasloos bouwen 

- We zetten in op verdere verduurzaming van particuliere huishoudens. Elkaar inspireren, kennis 
delen en collectief inkopen van duurzaamheidsmaatregelen zijn hierin belangrijk. Een 
duurzaamheidslening kan hierbij een stimulerend middel zijn 

- We willen meer groen in de kerkdorpen. Dit bereiken we door het aanleggen van openbaar 
groen, het stimuleren van ‘groene daken’ bij nieuwbouwplannen en ‘rainproof’ bouwen 

- Wij moedigen burgers aan om hun regenwater af te voeren op eigen terrein. Dat kan 
bijvoorbeeld door minder tegels te gebruiken, meer groen te planten, en door de regenpijp niet 
naar de riolering te leiden, maar naar eigen grond of een regenton/- reservoir 
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- We zetten in op goede wandelpaden (zoals het rondje Cuijk e.t.c.), fietsnetwerken en een groene 
omgeving in en om de kerkdorpen. Een goed wandelpadennetwerk draagt bij aan de 
toegankelijkheid van natuur en landschap en een gezonde leefstijl 

- We beheren de openbare ruimte beheren door natuurlijk en ecologisch bermbeheer, variatie in 
beplanting van perkjes en groenstroken, en een gematigd kapbeleid. Bescherming van de 
biodiversiteit is hierbij belangrijk 

- We willen nog meer werk maken van afvalscheiding, hergebruik en beperken van zwerfafval 
 
 
Hoofdstuk 6 Bestuur en veiligheid 
 
Bestuur 
De gemeente krijgt steeds meer taken. Geld wordt hier helaas niet altijd bij geleverd. Maar wij zijn 
niet tegen decentralisaties, met name in het sociale domein. Immers, de gemeente is de plek die het 
dichtste bij de burger staat. Ook de versterking van de positie van de lokale overheid ten opzichte 
van de woningbouwcorporaties en de mogelijkheid om prestatieafspraken met ze te maken, vinden 
we een goede ontwikkeling. Wel zien we dat steeds meer beleid op regionaal niveau wordt 
ontwikkeld en uitgevoerd. Gemeenteraden hebben dan het gevoel hier nog maar weinig of geen 
invloed op te hebben. PvdA Cuijk zal er alles aan doen om te voorkomen dat de raad buiten spel 
komt te staan. Het zogenaamde verlengd lokaal bestuur (regionale samenwerking, alleen om te 
kunnen profiteren van schaalvoordelen) is dus niet wat we zoeken.  
 
Tegelijkertijd verandert de taak- en rolopvatting van de overheid en de verwachtingen die burgers 
hebben. De samenleving is volop in beweging. Het aantal burgerinitiatieven neemt toe. En dat vinden 
we goed om te zien. De overheid bepaalt niet meer met geld en regels alleen hoe de samenleving 
wordt ingevuld. Samen met burgers, organisaties en bedrijfsleven wordt invulling gegeven aan die 
nieuwe verhoudingen en besturen wordt daarop afgestemd. De overheid laat zien wat ze doet. Dat 
noemen we transparantie. De PvdA wil besturen mét betrokkenen en niet óver betrokkenen. 
Daarom ook omarmen we als PvdA Cuijk initiatieven, die leiden tot meer betrokkenheid van burgers 
bij de lokale democratie. We willen dit faciliteren en met maatwerk mogelijk maken. 
 
Voor de PvdA betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- We ondersteunen burgerinitiatieven van bewoners zoveel mogelijk. Daarbij moet de gemeente 

duidelijk zijn binnen over de kaders en onder welke voorwaarden dit kan 
- Wij stimuleren dat bewoners samenwerken met professionals (politie, sociaal kernteam, 

welzijnsorganisaties) om de (grootste) problemen in hun dorp of wijk samen op te lossen 
- We vinden dat regels ondersteunend moeten zijn en geen doel op zich zijn. Regels worden dus 

afgeschaft, als er geen duidelijke reden meer voor is 
- Wij vinden het belangrijk dat de gemeente haar eigen dienstverlening op orde heeft. Dat 

betekent dat wij snelle beantwoording van telefoon, mails en brieven verwachten. Maar ook dat 
we cultuurverandering binnen het ambtelijk apparaat aandacht geven: tussen en met de burgers 
en achter het bureau vandaan waar mogelijk 

- De PvdA Cuijk is er voorstander van dat bewoners het recht hebben om de gemeente uit te 
dagen om de dienstverlening van de gemeente of de dienstverlening die zij inkoopt, in eigen 
beheer te gaan doen. Daarvoor willen we dat het oorspronkelijke budget beschikbaar wordt 
gesteld. Wij denken bijvoorbeeld aan blijvend mee denken en mee beslissen over de inrichting 
van wijk of dorp 

- Omdat grotere problemen beter op een grotere schaal kunnen worden aangepakt, blijven wij 
uiteraard voorstander van één gemeente Land van Cuijk. Zo snel mogelijk maar in ieder geval in 
2023. Tussenoplossingen zijn bespreekbaar, maar niet zonder meer voor ons acceptabel 
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Veiligheid 
Veiligheid is een basisbehoefte. Daarbij zijn openheid, gelijkheid en respect voor elkaar 
uitgangspunten. Daarom is (sociale) veiligheid voor de PvdA Cuijk een speerpunt. Die veiligheid 
bevorderen wij door een goede samenwerking tussen gemeente, politie, justitie en vele andere 
partijen op touw te zetten. Het doel daarvan is om de veiligheid zowel feitelijk als gevoelsmatig te 
verbeteren. Samen zorgen wij ervoor dat onze leefomgeving veiliger wordt. 
Veiligheid en toezicht vereisen inspanning van alle partijen. We laten dat niet alleen aan de overheid 
over en maken ook gebruik van de inzet van burgers om onze leefwereld veiliger te maken. 
Burgernet en de vele Whatsapp-groepen in buurten, laten zien hoe waardevol dat is. Een gerichte 
inzet van boa’s (buitengewone opsporingsambtenaren) is belangrijk. Niet alleen voor handhaving, 
maar ook in meer preventieve zin kan de inzet van boa’s zinvol zijn.  
Naast een maatwerkaanpak pleit de PvdA nadrukkelijk voor preventie. Het wegnemen van gevoelens 
van isolement en achterstelling, opvang van potentiële overlastveroorzakers, voorkomen van school- 
uitval en begeleiding na schooltijd via sport en huiswerkbegeleiding zijn instrumenten, die daarvoor 
kunnen zorgen. Ook de inzet van burgerwachten, buurtvaders, informatieoverdracht via buurt of 
wijkteams hebben een preventieve werking. 
 
Georganiseerde misdaad ontwricht de samenleving en bedreigt de democratie. Ook lokaal ligt dat op 
de loer. Geldstromen lopen van de onderwereld naar de bovenwereld. Criminelen verwerven 
posities in verenigingen en instellingen, bijvoorbeeld door hulp en sponsoring te bieden. Burgers (in 
het bijzonder kwetsbare jongeren) komen in de verleiding om hand- en spandiensten te verrichten 
voor criminele activiteiten. Ook komt bedreiging en intimidatie van burgemeesters, wethouders, 
raadsleden en ambtenaren voor. Zo ondermijnt criminaliteit de samenleving. Wij laten ons onze 
rechtsstaat niet ontnemen door criminelen. Ondermijning en georganiseerde misdaad moet je 
daarom hard bestrijden. 
 
Voor de PvdA Cuijk betekent dit voor de komende raadsperiode: 
- Wij willen dat inwoners direct invloed kunnen uitoefenen op de prioriteiten van burgemeester 

en politie op het gebied van veiligheid 
- Wij willen graag gegevens over wat er op wijk- of dorpsniveau gebeurt om zo een aanpak per 

wijk/dorp of zelfs per straat op te kunnen stellen  
- Wij zetten in op de inbreng van wijk- en dorpsbewoners zelf om (het gevoel van) veiligheid te 

vergroten. Wij denken bijvoorbeeld aan burgerwachten, buurtvaders en fietsende burgers met 
herkenbare hesjes en kleding die een oogje in het zeil houden en in rechtstreeks in contact staan 
met de politie. De gemeente moet hier regie over voeren 

- We pleiten voor meer wijkagenten. Een wijkagent is zichtbaar (ook via social media) in de buurt 
en daarmee ook een sleutelpersoon in de wijk of het dorp die voor verbindingen zorgt en een 
preventieve werking heeft 

- We willen veiligheids- en preventieplannen per wijk/dorp maken en de inwoners erover mee 
laten denken en beslissen  

- Wij vinden preventie van het grootste belang. Daarom zetten we ook in op vroegsignalering via 
school, leerplichtambtenaar, familie, politie en gebedshuizen 

- Wij dulden geen huiselijk geweld of andere vormen van misbruik. De veiligheid voor opgroeiende 
kinderen of partners thuis is voor ons heel belangrijk. Wij stimuleren dan ook elke aanpak die 
helpt bij het tegengaan van huiselijk geweld en andere vormen van misbruik 

- Wij vinden de groeiende overlast door vuurwerk bij oud en nieuw onacceptabel, mede vanwege 
de groei van illegaal vuurwerk. Wij willen bij oud en nieuw voortaan een centrale vuurwerkshow 
en een vuurwerkverbod in de rest van de gemeente Cuijk 

- We steunen de politie, andere instellingen en bestuurders bij het bestrijden van ondermijning  
- We werken aan maatschappelijke weerbaarheid, opdat inwoners goed in de gaten hebben hoe 

de criminaliteit werkt. En we werken aan het voorkomen door voorlichting en bestuurlijke 
integriteit 




